
Forslag til MOVIA 

Af Anne Ehrenreich, Medlem af Regionsrådet for Hovedstaden og Hørsholm 

Kommunalbestyrelse Venstre 
  
Det er positivt, at MOVIA har stillet reformen af pensionistrabatten i bero for at 

overveje alternativerne. For sådan vælger jeg at tolke MOVIAs ikke helt klare 
meldinger. 

  
Derfor vil jeg komme med et forslag MOVIA. Var det muligt, at man kunne forestille 
sig en reform med flere valgmuligheder til kunderne svarende til, hvad øvrige kunder 

har. Vi kan bl.a. vælge mellem pendlerkort og rejsekort. 
  

Mit forslag vil være, at MOVIA også tilbyder pensionisterne flere valgmuligheder. 
Enten kan de bruge det eksisterende såkaldte mimrekort, eller også kan de vælge at 
bruge rejsekort med rabat. Alle pensionister skal have ret til at gøre brug af den af 

valgmulighederne, som passer dem bedst. Dermed er alle stillet lige og forslaget 
opfylder dermed Rigsrevisionens krav om harmonisering. Rigsrevisionen har jo ikke 

stillet krav om en billettype til alle? Tilbage er så kun, om pengene stemmer, dvs. de 
penge staten giver til finansiering af pensionistrabatten. Her kan jeg kun opfordre 
Transportministeriet samt MOVIA/DOT til at fremlægge tallene og deres beregninger. 

For dem har ingen vist set endnu? Ellers kan man måske skrue lidt og få det hele til at 
hænge sammen. Og så vil man gøre de fleste glade. 

 


